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Hvorfor har vi brug for økologisk såsæd? 

Sammendrag. 

Landmænd har arbejdet med avl og forædling lige siden Bondestenalderen.  

Der er dog lige en enkelt lille undtagelse, og det er økologerne i Danmark, der aldrig selv har udviklet 

såsæd, som dækker de behov, som økologerne selv har.  

Vi økologer anvender sorter, der er udviklet til det konventionelle landbrug. 

Det var ok. for 25 år siden, da der dengang var et kæmpe udbud af sorter med mange forskellige 

egenskaber. 

I dag er der få såsædsudviklere tilbage, og mange af dem har blikket rettet mod GMO teknologien. 

Det er på høje tid, vi kommer i gang med økologisk sortsudvikling.  På planteavlsområdet har den 

økologiske sortsudvikling stået stille i rigtig mange år, og vi er gået glip af rigtig megen økologisk udvikling, 

fordi vi har glemt at tage hånd om selve fundamentet i økologisk planteavl. 

Kom og hør meget mere på Plenum 3: Økologisk såsæd – nøglen til den økologiske fremtid  

 

 


